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Blahopřejeme našim úspěšným sportovcům

Naši fotbalisté TJ Nová Včelnice 

absolvovali bez porážky první 

ročník turnaje O rumový pohár 

a stali se po právu jeho vítězi. 

Foto Denik/Zdeněk Prager 

2. místo v anketě Sportovec roku 2007 Jin-

dřichohradecka získala Monika Brusová. 

Oddíl atletiky získal 4. místo. 

Foto Denik/Zdeněk Prager 
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Informace z 16. zasedání Zastupitelstva města 

Nová Včelnice, konaného dne 5. 3. 2008
Zastupitelstvo města schválilo: 

•  Rozpočtovou změnu č. 2 dle přílohy.

• Zprávu o výsledcích inventarizace majetku města a 

zprávu o likvidaci majetku města Nová  Včelnice na rok 

2007.

• Vyřazení majetku s hodnotou nad 40 tisíc Kč u Pří-

spěvkové organizace Základní školy a Mateřské školy 

Nová Včelnice.

• Přílohu odpisového plánu – odpisy na rok 2008 -  Pří-

spěvkové organizaci Základní škola a Mateřská škola 

Nová Včelnice.

• Vyhlášení záměru na pronájem nebytových prostor v 

Domě služeb, I. patro, Na Hliněnce č. p. 457, Nová Včelni-

ce za účelem podnikání.

• Uzavření  smlouvy  vzdání se členství v bytovém 

družstvu v domě č.320/5 v ulici Československé armá-

dy v Nové Včelnici, Bytovému družstvu CHAZIP, Nová 

Včelnice č.p.320,  IČO:251 50 235. Bude realizováno do 

31.3.2008. 

• Poskytnutí půjčky pro Pavlínu a Miroslava Nebeských, 

bytem Na Hliněnce 463, Nová Včelnice na zřízení plyno-

vého topení a rekonstrukci koupelny + WC  rodinného 

domu č.p.229 ulice Hradecká, Nová Včelnice ve výši 

50.000,- Kč v souladu s Pravidly o vytvoření a použití 

účelových prostředků „ Fondu rozvoje bydlení na území 

města Nová Včelnice“ platnými od 1. 1. 2005.

• Nabídku na zpracování projektové dokumentace 

„Pasporty rybníků“ zaslanou fi rmou Projektování vodo-

hospodářských staveb, Solní 1814, 393 01 Pelhřimov, v 

ceně  47 500,- Kč bez DPH, ze dne 8. 2. 2008 a pověřuje 

starostu pana Jaroslava Hřebíka podpisem předložené 

smlouvy o dílo.

• Uzavřít předloženou mandátní smlouvu s fi rmou 

PROPLYN CB s.r.o., Vrbenská 6, 370 31 České Budějovice. 

Předmětem smlouvy je příprava a organizační zajiš-

tění získání dotace z „ROP NUTS II Jihozápad, 2.výzva, 

oblast podpory 2.3. Revitalizace částí měst a obcí“ pro 

akci „Rekonstrukce objektu městského úřadu a veřejné 

knihovny“, za celkovou částku 226.100,- Kč.

• Firma PROPLYN CB s.r.o., Vrbenská 6, 370 31 České 

Budějovice se zavazuje provést:

1. Analýza možností spolufi nancování projektu (výběr 

dotačního programu) 

2. Finanční a ekonomické hodnocení projektu 

3. Zajištění stanoviska stavebního úřadu k realizaci pro-

jektu 

4. Zajištění stanoviska krajského úřadu k realizaci projektu 

5. Zajištění stanoviska EIA k projektu – vliv na životní pro-

středí  

6. Zajištění projektové dokumentace projektu pro potře-

by dotační žádosti 

7. Položkové rozpočty všech částí realizace projektu 

8. Rozpočet projektu s vazbou na výši spolufi nancování 

investora 

9. Zajištění a kompletace všech příloh dotační žádosti

10. Zpracování dotační žádosti a její podání

a pověřuje starostu  podpisem této mandátní smlouvy.

• Předloženou výzvu k podání nabídky a textovou část 

zadávací dokumentace na akci „Oprava místní komunika-

ce ulice Vrchlického – Sanace kanalizace bezvýkopovou 

technologií “ a zahájení výběrového řízení  na tuto akci.

• Předloženou zadávací dokumentaci na výběr dodava-

tele služby  „Svoz komunálního  a separovaného odpadu 

v Nové Včelnici“ a zahájení výběrového řízení v souladu 

se zák. č. 137/2006 Sb., o zadávání veřejných zakázek.

• Cenovou nabídku na vypracování fi nanční analýzy a 

podání žádosti o dotaci na SFŽP ČR na akci „Kanalizace 

a vodovod Stará Včelnice“  od Ing. Jiřího Míky v celkové 

výši 60 tis. Kč a pověřuje starostu  podpisem předložené 

smlouvy o dílo.

• Zadávací dokumentaci na  akci „Závlaha fotbalového 

hřiště“ a zahájení výběrového řízení na zhotovitele této 

akce.

• Odměny neuvolněným členům zastupitelstva dle 

návrhu v souladu  s Nařízením vlády č.79/2008 Sb. ze 

dne 29.2.2008 v této výši:

člen zastupitelstva - 510,-Kč/měsíc

člen zastupitelstva a člen výboru nebo komise 

- 1 300,-Kč/měsíc 

člen zastupitelstva a předseda výboru nebo komise 

- 1 550,-Kč/měsíc

místostarosta - 5 000,-Kč/měsíc

s účinností od 1. 3. 2008.

• Podání žádosti o úplatný převod pozemku pro obec 

a katastrální území Nová Včelnice, PK parc. č. 223/70 o 

vým. 1172 m2, který je ve vlastnictví Pozemkového fon-

du České republiky, Husinecká 1124/11a, Praha 3 a pově-

řuje starostu města  jednáním o prodeji a podpisem 

smlouvy.

Městské zastupitelstvo bere na vědomí:

- Zvýšení odměny za výkon funkce uvolněného staros-

ty města panu Jaroslavu Hřebíkovi v nárokové výši dle 

Nařízení vlády č.79/2008 Sb. ze dne 29. 2. 2008.

Volně pobíhající psi
V poslední době se opět začali v ulicích města vyskyto-

vat volně pobíhající psi. 

Chtěl bych upozornit, že tímto skutkem jejich majitelé 

porušují obecně závaznou vyhlášku č.1/2005 k zabez-

pečení místních záležitostí veřejného pořádku a o 

pravidlech pohybu psů na veřejných prostranstvích a 

vystavují se tak postihu. Porušení této vyhlášky bude 

řešeno jako přestupek s následným uložením pokuty 

až do výše 1000,- Kč. 

Myslím si, že je zbytečné vyrábět si takto problémy. 

Přitom stačí tak málo: dohlédnout na to, zda se pes 

nemůže svévolně vzdalovat z vyhrazeného prostoru a 

pokud je oplocení poškozeno, opravit jej. Nikdo z nás se 

jistě nechce dočkat toho až volně pobíhající pes pokou-

še dítě a všechny důsledky tohoto skutku dopadnou na 

majitele. Učiňme tedy včas vše, abychom se takovému 

neštěstí vyhnuli !

Jaroslav Hřebík, starosta

Zápis do mateřské školy
Dne 23. 4. 2008 proběhne v průběhu celého dne zápis 

dětí do místní mateřské školy. Zapisovány budou děti, 

které v tomto školním roce dovrší věk 3 – 6 let, tedy nar-

ozené od 1. 9. 2002 do 31. 8. 2006. Nezapomeňte přihlá-

sit všechny děti pro které chcete umístění ve školním 

roce 2008/2009, protože MŠ bývá naplněna a příjem 

dětí v průběhu školního roku není možný.

PODĚKOVÁNÍ
Využívám této příležitosti a srdečně děkuji delegaci 

Městského úřadu v Nové Včelnici, delegaci ze základní 

školy, bývalým kolegyním a sousedům za milé přání a 

za květinové dary k vysokému životnímu jubileu.

Josef  Ďupal

Děkujeme všem za projevy soustrasti a květinové dary 

při poslední rozloučením s Ing. Josefem Gargulákem. 

Dále děkujeme MUDr. Tomášovi Urbanovi a zdravotní 

sestře Marii Šuhájkové za péči.

manželka a syn s rodinou

MO STP v Nové Včelnici 

omlouváme se za změnu a bilancujeme
Členskou schůzi jsme museli přesunout a bude 10. dub-

na 2008 od 15 hodin. Anketa, která byla součástí přípra-

vy, ukázala velký zájem členů o plavání v Třeboni a o 

zájezd do Českých Budějovic na HOBBY. Z nabízených 

zájezdů o Novobystřicko a Třeboňsko a na kytičky do 

Boskovic. Zájem je i o pokračování návštěv Horáckého 

divadla v Jihlavě, kam nyní pojedeme v úterý 29. dubna 

na komedii Williama Shakespeara „Jak se vám líbí“.   

Zpráva pro ČS zhodnotí činnost organizace patřící k 

největším v Jihočeském kraji, měli bychom se vyjádřit i k 

navrhovaným změnám, které by měl přinést mimořád-

ný V. sjezd STP a hlavně dohodnout co budeme dělat u 

nás doma. Sdružujeme členy z Nové Včelnice a z Obcí 

Žďár, Vlčetínec, Dívčí Kopy, Hadravova Rosička, Horní 

Radouň a z Jarošova nad Než.  

V roce 2007 jsme se sešli na jarní členské schůzi a pod-

zimním posezení, věnovali jsme se jubilantům, orga-

nizovali zájezdy, zúčastnili se pobytu u Povolných na 

Suchém. Celkem se akcí organizovaných MO zúčastni-

lo 1.192 lidí. Při fi nančním zajištění akcí je samozřejmě 

základem účastnický poplatek, ale velice nám pomáha-

jí příspěvky Obcí, v roce 2007 nám přispěly 12.470,- Kč, 

z našich vlastních prostředků jsme doplatili 15.659,- Kč, 

celkové příjmy jsme měli ve výši 93.881,- Kč, vydání 

109.540 Kč.  

za MO: Jan Holický
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Babinec – ten je tu stále …
Ano, ještě žijeme a fungujeme. Sice nám 

to jde už někdy pomaleji, ale jde.

V loni jsme informovaly o našich akcích za 

I. pololetí roku 2007. 30. 6. 2007 jsme měly 

poslední akci za půl roku. Bylo jím úspěš-

né „Babské koulení“. Září jsme zahájily 

táborákem s opékáním vuřtů. Každoročně 

pořádáme „Zadar“, který  se uskutečnil v 

říjnu. Na konec roku 2007 jsme si pozvaly 

květinářku, paní Lapkovou, se kterou jsme 

si vyrobily různé vánoční dekorace. Všem 

se akce líbila.

Nový rok 2008 jsme zahájily již tradičním 

„Novoročním pochodem“. I přes silný vichr 

jsme šťastně dorazily do H. Rosičky i zpět.

Na únor jsme naplánovaly dětský karneval. 

Protože v našem městě nebyl sál, dělávaly 

jsme ho vždy ve školní jídelně. Byl určen 

hlavně pro menší děti.

Letos byl však zprovozněn sál hotelu 

„Jelen“. Pro naši organizaci ale drahý. A 

tu jsme dostaly nabídku od výboru SRPŠ 

při ZŠ, abychom maškarní ples udělaly 

společně. Zpočátku jsme měly obavy, ale 

nakonec jsme vše vyřešily. Mladá děvča-

ta sršela elánem a my trochu starší jsme 

dělaly, co jsme mohly (šatna, tombola…). 

Ke zdárnému průběhu přispěli i sponzo-

ři, kterým bychom chtěly touto cestou 

ještě jednou poděkovat. Byli to: Městský 

úřad Nová Včelnice, Autoopravna Z. Jakeš, 

Pekárna Adélka Pelhřimov, Auto Švarc, 

drogerie Teta, Domov paní Cigániková, 

Ekopron Okrouhlá Radou, prodejna Flop, 

Canto pan Jelínek, Jednota Nová Včelni-

ce, Hanuš Pavel, Michal R. – sedlářství, Hei 

sport Hekrle Tomáš, Vaniš R., Šíma Pavel, 

Hřebíková Helena a Techno – cap.

Odměnou za práci i za sponzorské dary 

byly jistě rozzářené dětské oči.

Snad se vydaří i ples příští.

Z akcí, které nás čekají bychom uvedly 

Den matek, babské koulení, zadar a mož-

ná ještě jedno překvapení. 

Tak se těšte!

Organizace ČSŽ Nová Včelnice

Připravujeme zajímavou 

přednášku
Výbor SPCCH připravuje na sobotu 31. 5. 208 od 17 

hodin besedu s předním českým lékařem – inter-

nistou světově uznávaným endokrinologem Doc. 

MUDr. Michalem Krškem, CSc. Pan docent je lékařem 

III. interní kliniky Všeobecné fakultní nemocnice, I. 

lékařské fakulty Univerzity Karlovy a předním pra-

covníkem kliniky endokrinologie a metabolismu. Je 

autorem desítek vědeckých a odborných prací stále 

uveřejněných v předních odborných periodikách. 

Jeho přednáška bude zaměřena na hlavní oblast 

jeho vědeckého zájmu: „Onemocnění podvěsku 

mozkového a poruchy sekrece růstového hormo-

nu.“ V diskusi pak odpoví na otázky celé oblasti 

interní medicíny.                                            Výbor SPCCH

Není dovolená jako 

dovolená
V letech 2006 a 2007 jsme zajistili u cestovní kanceláře 

pro řadu členů, jejich rodinných příslušníků a dalších 

občanů cenově výhodné pobytové zájezdy s plnou pen-

zí. V roce 2006 se zúčastnilo 28 občanů pobytu v Gradasu 

v Chorvatsku a v roce 2007 jelo 25 občanů do Podgory 

v Chorvatsku a do Missana v Itálii. Počasí nám přálo. Na 

cestu nebyla zima ani horko – no prostě „žůžo“.

Voda byla příjemně prohřátá a vlnky masírovaly naše 

svalíky a sem tam nějaký ten špíček. Na dovolené s námi 

bylo pár dětí a to byl pro ně ráj. Hledaly mořské ježky, 

skotačily ve vodě i na suchu a stejně jako my lenošily na 

pláži a slunily se. Podnikli jsme i několik výletů na lodi 

s ochutnávkou ryb, vína a rakie. Samozřejmě pro děti 

nechyběly ovocné šťávy a džusy. Cílem našich výletů 

nebyl jenom ostrov Hvar, ale také Bačinská jezera, pout-

ní místo Madžogor, v Itálii návštěva státečku San Marina, 

Catolica ze světelnou fontánou atd.

Ani na stravu si nikdo nestěžoval, hlavně děti jedly jak 

o závod až se dospělí divili „U vody vyhládlo“. Po večeři 

jsme chodili na procházky po pláži, ochutnávali místní 

dobroty nebo jsme jen tak klábosili a zpívali při kytaře. 

Čas se nachýlil a nám se ani nechtělo domu. Před odjez-

dem jsme se ještě rozprchli do místních krámků, napo-

sledy ochutnali zdejší vynikající zmrzlinu, za poslední 

peníze si koupili nějaký ten suvenýr domu. Na letošní 

rok se zase nějaký pobyt plánuje.                                        Kršek

Pozvánka
Svaz postižených civilizačními chorobami v ČR, o.s. 

Základní organizace Nová Včelnice Vás srdečně zve 

na besedu pana Jindřicha Kabeše, ředitele pekáren DK 

Open Jindřichův Hradec, který nás seznámí s výrobou 

jejich výrobků, pečiva a cukrářských výrobků pro různé 

příležitosti (oslavy, svátky), s ochutnávkou.

Beseda  se uskuteční v úterý 8. dubna 2008 od 16 hodin v 

klubovně  hasičů. Zveme občany Nové Včelnice a okolí. 

Výbor SPCCH

Výroční schůze SPCCH spojená s MDŽ

Dnešek je tvůj slavný den,

který patří tobě jen.

Za to, že ženou jsi,

že jsi krásná, myslím si.

MDŽ – někým zatracovaný jiným oblíbený svátek. 

Není ale důvod ho neoslavit. Trochu se porozhléd-

nout, pozastavit a věnovat všem ženám pozornost 

a malý dárek.

Také naše organizace tento svátek dostatečně osla-

vila.

Nejprve byla výroční schůze. Zúčastnilo se nás 80 

% členů a nechyběl ani starosta města pan Jaroslav 

Hřebík a paní Marie Davidová. Všichni byli seznáme-

ní s tím co se v organizaci dělo a bude dít. Byla zvo-

lena delegace na okresní konferenci do Jindřichova 

Hradce, které se zúčastní pět členů. Všichni návrh 

přijali.

Po ukončení výroční schůze byla zahájena oslava. 

Všem se rozzářily oči, když nám přišly předvést svůj 

program děti z místní základní školy, a které vedla 

paní vychovatelka z družiny Eva Nosková.

Z ruky pana starosty každá žena přijala karafi át, bla-

hopřání i očekávaný polibek. Každý si mohl vybrat 

nazdobené perníkové srdíčko podle svého gusta. 

Nemocným členkám organizace byla předána kytič-

ka domů. Bylo připraveno občerstvení, které veli-

ce chutnalo. K tomu hrála hudba, při které jsme si 

zazpívali a mohlo se i tančit. Družná zábava trvala až 

do večerních hodin.

Svátek se vydařil a proč si ho nepřipomenout a neo-

slavit. Vždyť vlastně o nic nejde. Každý zapomene na 

všední  starosti a určitě mu stoupne  sebevědomí, že 

je ještě stále váženým občanem našeho města. Jen 

tak dál a DÍK.                                 

B. Mysíková
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Do naší pravidelné rubriky aktivní děti jsme 
tentokráte zařadily  žákyni sedmé třídy místní 
základní školy třináctiletou Anetu Slipkovou. 
Nebydlí sice přímo v Nové Včelnici, ale jen malý 
kousek odsud ve Zdešově. K její největší zálibě 
patří plavání, ale má i řadu dalších zálib.

Takže ty prý aktivně plaveš?

Ano. Jezdím na plavání do bazénu v Jindřichově 

Hradci už asi od druhé třídy. Pravidelně 2krát týdně 

vždycky v pondělí a ve čtvrtek. 

Jak probíhá takový plavecký trénink?

Na suchu děláme kliky nebo dřepy a zbytek tréninku 

probíhá ve vodě. Celý trénink trvá asi hodinu.

Jezdíš také na závody?

Zatím ne. Na závody jezdí jen ti starší. My plaveme 

spíš jen pro zábavu, možná až budu starší…

Jaké ovládáš plavecké styly?

Kraul, motýlka, prsa a znak, takže vlastně všechny. 

Nejraději plavu motýlka, je to takový zajímavý styl a 

prostě mě baví.

Co na plavání potřebuješ?

Nosím jednodílné plavky. Kdo chce, může mít kou-

pací čepici. Není to povinnost, ale vždycky je lepší si 

jí vzít, protože se pak nemotají vlasy do očí. Potom 

mám plavecké brýle. 

A co ploutve?

Ty na plavání nepoužíváme.

Jak ses dostala k plavání?

Já jsem dřív dělala gymnastiku, ale to mě nebavilo. 

Mamka mi říkala, že bych mohla zkusit chodit na pla-

vání, no a tak plavu.

Co děláš ještě kromě plavání?

Atletiku, fl étnu, ruštinu a zdravoťák. Na atletiku cho-

dím druhým rokem k panu učiteli Baštovi, jsou to 

takové všeobecné základy atletiky. Na fl étnu chodím 

už od 1.třídy tady ve škole k paní učitelce Kvapilové. 

Hraju na zobcovou a altovou fl étnu.

A co zdravoťák?

Na zdravoťák chodím prvním rokem také tady ve ško-

le k paní učitelce Kubalákové.

Zmínila ses také o ruštině?

No ta mě baví, chodím tam sice teprve první rok, ale 

až zvládnu azbuku, tak to bude dobrý. Má nás paní 

učitelka Cyprová.

Učíš se ve škole ještě nějaké jazyky?

Jako povinný předmět mám angličtinu a jako volitel-

ný předmět mám němčinu.

Který jazyk je pro tebe nejlehčí?

Asi němčina. V ruštině je těžká azbuka. V angličtině je 

těžké dávat dohromady věty.

Bydlíš ve Zdešově, chodíš na plno zájmových 

kroužků, jak to stíháš s dojížděním?

Ráno jezdím do školy v půl sedmé a odpoledne stí-

hám autobus ve čtvrt na čtyři. Každý den musím vstá-

vat ve třičtvrtě na šest.

Taky se někdy stane, že ti autobus ujede?

Že by mi ujel autobus, to asi ne. Ale když je hezky, tak 

někdy chodíme pěšky jen tak.

Jak ti to jde ve škole?

Zatím jsem měla vyznamenání.

A už víš, co bys chtěla dělat po škole?

Já bych chtěla dělat archeoložku nebo záchranářku 

ve vrtulníku. Vždycky když vidím nějaký fi lm o vyko-

pávkách, tak mě to tak zaujme, že bych to chtěla dělat 

taky. No a pak mě docela baví dějepis. 

A ta záchranářka?

To je zase spojený se zdravoťákem a  mě by prostě 

bavilo zachraňovat životy.

A co taková plavčice?

Hm, to ne.

Těšíš se na velikonoce? A jak se na ně připravuješ?

Moc se na ně nepřipravuju, obarvím vajíčka a to je tak 

všechno, pak jdeme s holkama ven. 

Koukáš taky po klukách?

Jo, už se to nějak vrbí, ale zatím nic víc. Tak normálně 

jako kamarádi.

Aktivní děti

Co kamarádky?

Těch mám dost. Zdena Vodičková, Lucka Kadlecová, 

Terka Tyšerová a plno kámošek ve třídě a na plavání.

Máš čas ještě i na něco jiného?

Mám. Na čtení, abych se vyblbla venku s kámošema 

a kámoškama.

Máš radši léto nebo zimu?

Asi zimu, připadá mi lepší. Dá se dělat spoustu věcí. 

Jezdit na lyžících, na snowbordu nebo na bruslích. 

Máš nějaké sourozence?

Mám ségru Danielu, je jí 16 let. Také chodila plavat, ale 

Aneta SlipkováAneta Slipková

teď už ne. Chodí na gympl, 

takže by to moc nestíhala.

Máš nějakého zvířecího 

mazlíčka?

Mám rybičku – závojnatku. 

Jmenuje se Doris a pejska 

Trystana. Rybiček jsme měli 

víc, ale oni nějak pochcípa-

ly.

Tys nám neřekla, že si 

také ve Zdešově u hasičů.

No, já jsem na to úplně 

zapomněla. Tam chodím už 

do malička. V podstatě je ve 

Zdešově u hasičů až na pár 

výjimek každej. 

Jaké tam máš úspěchy?

Dvakrát jsme obsadili 1. 

místo v okresní soutěži smí-

šených družstev starších 

žáků a jednou jsme byli na 

krajských závodech třetí.

Kolik vás tam chodí?

Hodně, asi kolem 15.

Jaké akce pořádající zde-

šovští hasiči?

Hry bez hranic, ples, maš-

karní, zabijačku, závody v 

útoku.

Takže se ve Zdešově nenudíte?

Ne, to rozhodně ne.

Zajímá děti ve škole rubrika Aktivní děti?

Jo, určitě. Vždycky když se dozvíme kdo tam zase byl, 

tak to rozebíráme a honem si to přečteme. 

A co ve Zdešově? Máte možnost si zpravodaj přečíst?

Máme ho vždycky ve schránce a můj taťka si ho 

někdy vozí z práce. Máme ho k dispozici také v našem 

obchodě.

Děkujeme za rozhovor a  ať  ti to dobře plave.

Nebeská, Davidová
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O včeličkách a včelařství nám přišel povídat 
předseda Českého svazu včelařů pan Josef 
Nejedlý. Hned na úvod nám kladl na srdce 
důležitou informaci, že ve včelařství vše souvisí 
se vším. Vše se prolíná. O včelařství by se dalo 
povídat i několik hodin a stále by nebralo kon-
ce. Není to téma na dvě stránky zpravodaje, ale 
rovnou na vydání knihy nebo i několika knih, 
obzvláště když si povídáte s panem Nejedlým.

Naše první otázka se již tradičně týká historie.  

Kam až spadají počátky místní organizace Čes-

kého včelařského svazu v Nové Včelnici?

Hrozně daleko. Včelaři v Nové Včelnici byli součástí 

spolku v Kamenici nad Lipou a asi od roku 1931 se 

začalo uvažovat o osamostatnění. Dne 8. 1. 1933 pro-

běhla ustavující valná hromada v hostinci U Miklů a to 

byl asi prvopočátek samostatné místní organizace ve 

Včelnici. Hlavním tahounem byl František Pařil, který 

byl také prvním předsedou spolku v Nové Včelnici. 

Kolik členů má vaše organizace?

Současný stav můžeme rozdělit do takových pod-

skupinek. Včelaři - máme celkem 47 členů, stanoviště 

-  máme jich 57 a počet zazimovaných včelstev  - 522  

ke dni 1. 9. 2007, pak sčítáme ještě ke dni 1. 5., to se 

počítá stav vyzimovaných včelstev.

Kdo se může stát členem? A musí mít včely?

Kdokoliv. Občan ČR a dokonce i mladiství od 12 let. 

Platí se členský příspěvek 200,- Kč, a v rámci tohoto 

příspěvku pak každý člen dostává i odborný svazo-

vý časopis Včelařství. Včely vlastnit nemusíte, jste pak 

zařazeni mezi tzv. sympatizanty (smích).

Jak se ošetřují včelstva?

Tak, aby to vyhovovalo včelaři, ale hlavně tomu včel-

stvu. Včelař nesmí narušit svými zásahy včelstva.

Jak je to se zazimováním včelstva?

Když chcete mít ze včel produkci musíte se mu věno-

vat. A když od nich vezmu med, musím jim dát zpát-

ky cukr. Včely mají svůj biorytmus a se zkracujícím 

se dnem včely ztrácejí aktivitu a to je vlastně důvod 

zazimování. Hodně stručně řečeno.

Popište nám rojení včel?

Je to přirozená rozmnožovací schopnost včelstva. 

Včela jako jedinec nemá šanci na přežití. Příprava rojo-

vé nálady začíná po vyzimování asi v druhé polovině 

dubna. Když mají včely nadbytek živin. Dá se říci, že 

na tom začínají pracovat v podstatě půl měsíce před 

tím vlastním vyrojením. Asi tak v půlce května se včel-

stvo může začít rojit, je to individuelní a nikdy se to 

nedá říci úplně přesně. Správný včelař musí provést 

takové zásahy, aby případnému rojení zabránil.

Jak je to s chovem včelích matek?

Jsou dva způsoby jak je získat. Buď si je včelař vycho-

vá sám nebo si je zajistí u chovatelů matek, kteří mají 

uznané chovy a nebo se spoléhá v krajních případech 

na rojové matky.

Jaké používáte včelařské potřeby a pomůcky?

Běžné. Úly, kuřáky, medomety, smetáčky, rojáky, kukly 

a hlavně pak sklenice na med.

Původními příbytky včel byly dutiny a brti. 

Jak je tomu dnes? Popíšete nám alespoň struč-

ně druhy úlů?

Úly můžeme rozdělit do dvou základních skupin. 

První, v dnešní době již končící úly zadováky, jsou pří-

stupné jen zadem. A druhé, nástavkové úly. Tyto úly 

jsou přístupné horem. Mají několik nástavků, takže 

prostor se může libovolně zvětšovat podle počtu 

nástavků.

Včelám se bohužel nevyhýbají ani nemoci, 

jak jim lze zabránit?

Důslednou hygienou. Ale bohužel není tomu tak. 

Nejhorší parazitální nemocí je napadení roztočíkem 

Český  svaz včelařů

varroa destruktor a důsledkem je propuká-

ní dalších nemocí. Léčba se provádí v 

době, kdy jsou včelstva bez plodu a ve 

zdánlivém klidu. Roztočík se léčivem 

omámí a spadne ze včely na pod-

ložku úlu. Tím má včelař kontrolu 

jaké množství roztočíků se v jeho 

včelstvu vyskytuje.

Mezi včelaři jsme slyšely slovo 

„medování“. Co to je? 

To jsou včelařovy žně. To vlastně včelař 

sklízí svou celoroční práci. Při prvním medo-

vání se získává květový (nektarový) med a při dru-

hém medování, které následuje po prvním, je to tzv. 

medovicový (lesní) med.

Co nám povíte o včelařských produktech?

Včelaři rozlišují 5 základních produktů – med, vosk, 

propolis, mateří kašičku a včelí jed. Med – je hustá 

sladká a lepkavá kapalina, vytvářená včelami, sbě-

rem a zahušťováním sladkých šťáv – především nek-

taru květů (med květový) a výměšků hmyzu (mšice, 

medovice, máry, puklice) živícího se sáním mízy rost-

lin (med medovicový). Vosk – je vylučován mladými 

včelami ve formě nepatrných šupinek. Tyto šupinky 

se tvoří žlázami na spodní straně zadečku (u včelích 

dělnic). Propolis – jde o přírodní tmel ryze rostlin-

ného původu, který včely vyrábějí z lepkavé hmoty 

nacházející se na pupenech stromů (hlavně na 

pupenech topolů). Mateří kašička – jedná se o 

výměšek hltanových žláz mladých včel (jen 

do určitého věku), kterým je krmen mateří 

plod (včelí královna) po celou dobu svého 

vývoje. Včelí jed – je produkován v jedo-

vých žlázách, je to obranný produkt 

každého jedince.

Prozradíte nám nějaký osvědčený 

recept, kde se používá med?

No to víte, že jo. To bych byl špatný 

včelař. Jednu lžičku medu do půl litru 

slivovice. To je ten nejlepší recept.

Zúčastňujete se nějakých včelař-

ských výstav?

Ano, soutěže medu. Dá se říci, že každý 

rok. Většinou je z toho stříbrná medaile.

Kolik jste dostal žihadel?

To žádný včelař nepočítá. Já cho-

dím ke včelám v trenýrkách a vět-

šinou žádné žihadlo nedostanu. 

Tady se také projeví plemenitba 

včelstva. A hlavně se musíte u 

včeliček chovat klidně.

Jak uklidňujete včelky, když je cho-

díte kontrolovat?

Otevřu včelstvo, vezmu si rámeček, který 

potřebuju a není problém. Když by byly včeličky 

agresivnější, tak na ně použiju kuřák a oni se zklidní.

O včelách a včelaření by se jistě dalo povídat 

hodně dlouho, ale vzpomenete si na nějakou 

důležitou věc o včelaření, na kterou jsme se vás 

nezeptaly?

No třeba, že alergie na včelí produkty se může roz-

poznat už při požití medu, kdy by mohly vzniknout 

první potíže. A také třikrát pozor na kupovaný „fi ltro-

vaný“ med v obchodech , to neznamená, že je med 

jakoby kvalitní, čistější, ba naopak – v podstatě bych 

si místo toho mohl rozpustit cukr v horké vodě.

Děkujeme za rozhovor

Marie Davidová, Pavlína Nebeská
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Tajemství dlouhověkosti
Jediná spravedlnost na světě je, že všem utíkají roky stejně a že všichni musíme umřít. Jenom ne každý si umí 

své zdraví šetřit a nebo nemá štěstí se dlouhověkosti dočkat, jeho svíčka života dohoří velmi brzy. Podle vědců 

má šanci dožít se vysokého věku každý, kdo se zdravě stravuje, aktivně sportuje a tělesně pracuje. Dlouho-

věkost je krásná, když je člověk zdravý, samostatný, umí se postarat nejen o sebe, ale i o druhé. Umí se těšit z 

každého dne, vytváří si neustále radost, šíří kolem sebe dobrou náladu. Člověk o něm může říci: „ten na svůj 

věk nevypadá, ten snad vůbec nestárne“. A přesně toto rčení pasuje na pana Josefa Ďupala, který v únoru 

oslavil úctyhodných 95 let svého života.

Co děláte, že jste stále tak svěží?

Jsem v neustálém pohybu. Mám celkem hodně aktivit, 

takže to kolikrát nemůžu ani zvládnout. Jako důchodce 

se věnuji hlavně zahrádce, to je vlastně můj celoživotní 

styl. Prakticky od 10 let mám nádherný kladný vztah k 

půdě a k přírodě vůbec.

Dožívali se členové vaší rodiny často vysokého 

věku?

Jo, na ty poměry, které tehdy byly určitě. Dříve to byl 

primitivní život. Co si chalupník nevypěstoval, tak na to 

neměl. Poměry byly horší na vesnici než ve městech. 

U nás se všichni dožívali kolem 80 let. Jenom můj bra-

tr zemřel brzy, protože byl z politických důvodů 6 let 

vězněn a zemřel v 72 letech. Byl to milovník zvířat a 

přírody.

Máte dvě dcery, ty se také stále těší dobrému 

zdraví? 

Ta jedna je v Praze a Pražáci nemají moc dobrý styl živo-

ta, takže to zdraví není až takové. Ale určitě má dcera 

kladný vztah k přírodě. Druhá je v Táboře, tu už ta příro-

da tak nezajímá, ale její zdravotní stav je dobrý.

Pak mám ještě 4 vnoučata a 4 pravnoučata. Kdyby se 

nejstarší pravnuk, kterému je 27 let oženil a měl děti, tak 

už jsme mohli mít prapravnoučata.

Kde jste se narodil?

Tři km od Soběslavi v Nedvědicích, ve vesnici, která 

se nám připomíná už v historické době, jak píše Alois 

Jirásek v díle Proti všem. Nedvědice jsou teď součástí 

Soběslavi. Tam jsem také chodil do školy.

Kolik vás bylo sourozenců?

Dva, já a můj brácha Jenda. Ten byl ohromný milovník 

přírody a zvířat. Ještě větší než já. Když se vrátil z vězení, 

tak založil v Jesenici u Prahy farmu. Měl tam 400 nor-

ků, 80 stříbrných lišek, ve voliérách různé druhy ptáků a 

ušlechtilé druhy psů.

Čím jste se vyučil?

Po základní škole jsem vystudoval JUK – jednoroční 

učební kurz, což bylo podobné dnešní deváté třídě. 

Platilo se zápisné na jeden rok 500,- Kč. Bylo to tenkrát 

po I. světové válce hodně peněz. Pak jsem se přihlásil 

na Státní kvalifi kační učitelský ústav v Soběslavi. Ten byl 

čtyřletý a v té době už tam byla také děvčata, což byla 

vzácnost, protože dříve se nedovolovalo ženám učit. 

Pamatuji si, že ředitel školy zakázal děvčatům nosit krát-

ké ponožky, aby se jim nedívali chlapci na nohy.

Kde jste začal učit?

První působiště bylo Jižná - Červená Lhota, pak jsem byl 

v Deštné, Březině, Těmicích a nakonec v Nové Včelnici, 

kde jsem začal učit v roce 1938.

Co jste vlastně učil?

Všechno. Začal jsem dálkově studovat na učitele 

měšťanky (dnes druhý stupeň). Začalo to českým jazy-

kem. Stihl jsem v Českých Budějovicích udělat půlku 

roku. Když nás Němci okupovali, zavřeli vysoké školy 

a současně zrušili zkušební komise, a tím pádem jsem 

zkoušky nedokončil. Dokončoval jsem je až po válce v 

Praze – český jazyk, literaturu, zeměpis a dějepis. To ale 

bylo málo a začal jsem studoval tělesnou výchovu. To 

byla nevětší rasovina v mém životě. 

Vy jste ale s učením úplně neskončil, prý ještě cho-

díte doučovat, je to pravda?

Jo, český jazyk, ale už jen tak trošku.

Takže pravidla českého pravopisu máte v hlavě?

Ale nemám (smích). Vždyť se to pořád mění. Hádají se 

i profesoři z ústavu jazyka českého, kde má být čárka a 

kde nikoliv. Strašně moc se to změnilo.

Dostal jste se někdy k práci s počítačem?

Ne, vnuk mě stále vybízí, ale já už nechci. Já mám mobil 

a jsem rád, že přijmu hovor nebo zavolám. Uvažoval 

jsem o tom, že budu chodit na počítačový kurz do 

knihovny, ale neměl jsem čas, tak jsem to pak nějak 

vzdal. Mladá generace se bez toho ale neobejde. Po 

nich se dnes chce hlavně znalost počítače a angličtiny. 

Já moderní techniku nemusím.

Ale autem jezdíte?

To ano. Vzkázala mi jedna žákyně, že prý jsem nejstarší 

řidič na okrese.

Nemáte strach jezdit? 

Nemám.

A ostatní řidiči z vás?

To možná jo. Možná, že si někdo řekne, co ta stará vyko-

pávka vlastně dělá na silnici. Já tomu říkám, že nejezdím 

autem, ale že popojíždím. Každý rok chodím na zdra-

votní prohlídku a zatím jsem vždy prošel, stejně jako 

moje auto na  technické.

Jezdíte také na kole?

Na kole už asi rok nejezdím. Ale kolo bylo vždycky moje 

největší láska. Vzhledem k tomu, že už nemám takovou 

stabilitu a jistotu, tak se raději držím toho volantu.

Co váš zrak?

Před 5 lety jsem byl operován na šedý zákal a místo 5 a 

3 dioptrií nemám žádné a můžu číst i bez brýlí. Když se 

ale trochu setmí, tak brýle mám.

Potřebujete při chůzi hůl?

Já jsem se tomu tak bránil, abych nemusel chodit o holi. 

Pozoruji ale, že trpím tak trochu nestabilitou. A nakonec 

mi ta hůl už ani nevadí.

Co vaše mysl?

To je moje nedobrá vlastnost, protože mám o všech-

no zájem a pak dělám všechno jenom povrchně. Mám 

zájem o politiku, o literaturu. Rád bych se seznámil se 

současnou literaturou. Baví mě všechno. Také se mi líbí 

hezké holky. Obdivuji ženský půvab. Velice mě zajímá 

zeměpis, dějepis a televizní soutěže. Tajně mě přihlásili 

do AZ kvízu, ale já jsem to odvolal.

To je škoda ne?

Vždyť bych tam byl za blázna. Mám v lecčems mezery, 

hlavně v dnešní muzice. Ztrácím paměť na jména, na 

latinské názvy a s tím se pomalu smiřuji, že to nejde. 

Josef ĎupalJosef Ďupal
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Sraz sněhuláků 8. března 2008 - fotoreportážZnal jsem celý slovník latinských názvů. Taky jsem malo-

val, ale pro nedostatek času jsem toho nechal.

Jak vám chutná jíst?

S jídlem jsem na tom velmi dobře. Apetit mám dob-

rý, chuť k jídlu opravdu mám, chutná mi cokoliv. Kdy-

by to tak bylo ve všem, aspiroval bych na 100 %.

Jaké máte vlastně problémy?

Dýchání, závratě, trošku mě zlobí srdíčko, prostata, 

europatie (nedokrvení prstů). A psychicky jsem tako-

vá narušená osoba, což je důsledek minulých dese-

tiletí.

Kdy jste odešel do důchodu?

V roce 1974, to mi bylo 62 let, ale pak jsem ještě učil, 

když bylo potřeba.

Máte nějaké zvyky? Třeba dát si štamprličku 

po ránu?

Nemám. Alkoholu jsem neholdoval nikdy. Pivo jsem 

si občas dal. Moje krédo je žít střídmě a mít hlav-

ně dostatek pohybu. Tomu jsem vyhověl na 120 % 

a nikdy jsem nevybočil do žádných extrémů. A po 

špatných zkušenostech jsem se vyhýbal zlým lidem. 

Vaše manželka je také ve výborné kondici. Vy 

jste se tedy „sešli“.

To jsme se teda sešli. Kdybych se měl znovu ženit, 

tak bych jinou nechtěl. A mohu vám říci, že letos tu 

společnou káru potáhneme už 70 let, což je něco 

naprosto výjimečného.

Kolika let byste se chtěl dožít?

To se nedá tak říct, je to tajné přání. Ale rád bych se 

chtěl dožít té naší „platinové“ svatby. S manželkou 

jsme se brali 16. července 1938 v Českých Budějo-

vicích.

Velmi milé povídání s panem Ďupalem nemělo konce, a 

my jsme se nestačily divit, co vše si pamatuje a na co rád 

vzpomíná. Vůbec neztrácí paměť na jména, jak sám 

uvádí,  pamatuje si dokonce i takové detaily, že jsme s 

údivem opravdu žasly. Přejeme hodně zdraví a životní 

pohody i do dalších let.

A toto jsou slova pana Ďupala, na téma dlouhověkost. 

Dlouhověkost?
Bavili se v hospodě u stolu tři „štamgasti“ o obecných 

věcech člověka: „To bych se na to, abych si nezapá-

lil, nespláchl pár piv dobrou vodkou a omezoval se v 

dobrotách tohoto světa.“ Po padesáti letech tento roz-

hovor na témže místě vyzněl úplně jinak. Odpovědět 

na otázku o dlouhověkosti je velice složité a obtížné. I 

názory se mohou velice různit. Proto bych nerad, aby 

můj příspěvek vyzněl jako poučování ve slohové práci, či 

vzorný životopis, ale spíše jako extrospekce na mnoha-

leté životní zkušenosti. Od dětství jsem měl rád přírodu. 

Rodiče k ní chovali úctu a obdiv, což ve mně zapustilo 

na celý život hluboké kořeny. Už od deseti let jsem pečo-

val o políčko na stráni za vsí, pěstoval zeleninu. Tato 

záliba mě provázela celý život. Jsem tedy zahrádkářem 

již osmdesát pět let.

Záliby dětí mé generace se upínaly převážně na přírodu 

bez rádia, televize, mobilů a počítačů.

Upoutaly nás různé přírodní jevy, lezli jsme po stro-

mech, pásli husy, na podzim krávy, u ohníčku opékali 

brambory. Starší kamarádi nás učili kouřit suché stvoly 

máku, bylo to odporné, a také první a poslední pokus 

o kouření. Po celý život jsem jeho odpůrcem. Posilování 

zdraví začíná prvními krůčky dítěte. Přibližným odha-

dem jsem těch kroků za devět let nachodil cestou do 

školy asi na 40 000 km, což odpovídá cestě kolem světa. 

Na studiích jsme měli výborného profesora přírodních 

věd, probouzel v nás zájem o přírodu na vyšší úrovni. 

Sbíral jsem nerosty, preparoval motýly a brouky, ptačí 

vejce, sušil byliny do herbáře, mikroskopoval neviditel-

nou přírodu apod. 

Jako učitel tělesné výchovy jsem pohybu užil až až. Staré 

lyže „jasanky“ a kolo mě provázely celý život. V současné 

době si již užívají zasloužilý odpočinek.

Venkovské děti před několika desetiletími byly zdatněj-

ší a otužilejší. V zimě přijížděly ze Starého Bozděchova, 

Bukovky a ostatních vesnic do školy na lyžích, později 

ještě v deset hodin běhaly kolem zastávky ve Ždáře s 

výmluvou, že jim nepřijel autobus. A dnes? Možná by 

leckomu bylo obtížné udělat kotrmelec.

Nelze podceňovat ani vhodnou lékařskou péči či správ-

ný stravovací režim.

Pokusil jsem se napsat o zlomku životních aktivit, ať 

tělesných či duševních, které podporují plamínek ohně, 

aby déle hořel.

Také klidné rodinné zázemí nelze opomíjet. Velký dík 

patří mé ženě, která svou péčí přispívá ke spokojené 

domácí pohodě.

Životní káru naplněnou často těžkými balvany táhne-

me společně již sedmdesátý rok.

Dlouhověkost! Josef Ďupal

Marie Davidová, Pavlína Nebeská
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Lidové humorky

Kdož to ví, ale snad sám 

baron Prášil, ten vyprávěč 

neuvěřitelných příhod to byl, 

který před léty v našem městečku usta-

novil hned několik svých Prášilovských 

zástupců, aby tu bavili své spoluobčany 

veselým šprýmem v úsměvných vyprá-

věních.

A jak jsem pověděl, bylo jich několik, kteří 

rozuměli veselému žertování a i když jich většina již 

odešla vyprávět své příhody na věčnost, přece na 

štěstí nám tu na zemi vždycky ještě nějaký zůstal 

na semeno, aby ten cech Etynských Prášilovců 

udržel, ale po pravdě řečeno, nejsou to již takoví 

a ti staří, dej jim Pánbu věčnou slávu, ó, to bejvali 

ňácí filištíni!

A z těch starých jmenuji a uvádím jako prvého 

zasloužilého umělce v lidové humorce kloboučníka 

Johanna Keista. Lidé mu též říkali Mexikán, neboť 

bojoval jako rakousko-uherský voják v Americe v 

Mexiku za Maxmiliána Habsburského, který dostal 

Mexiko věnem do sňatku se Španělskou královskou 

dcerou, ale právě v této válce o ně přišel.

Kloboučník Keist „Mexikán“, snad proto mohl udivo-

vat své posluchače vyprávěním o bojích s Indiány a 

snad si trochu  přilhal, neboť mu lidé potom přidali 

navíc přezdívku „sedmilhář.“

A poslechněte si teď jednu jeho povídačku, kterou 

jsem pojmenoval:

Na návštěvě u císaře Franze Josefa

Jak mě teda sousedi dobře znáte, víte, že dělám s 

bratrem Emanem klobouky, ale né jen obyčejné 

trďáčky, ale také nóbl cylindry pro panstvo. Jezdíme 

s nimi kraj světa po poutích a až i do Vídně taky. Však 

mě lidé všady dobře znají a moje klobouky jdou 

vždycky jako na dračku. To teda nemusím nikomu 

na vědomost dávat, o tom moje signum(značka) 

v kloboucích samo povídá, ale já jsem dodavatel i 

císařského domu.

Nechci se teda chlubit, vono na mě peří z pavího 

ocasu ještě nenarostlo, ale to Vám musím říct, že 

když jdu ve Vídni do císařského zámku nabízet klo-

bouky, to musím bejt vždycky šaramantně voblíknu-

tej a všechno na sobě v pucu. Člověk si přece při 

mojim cechu musí dát na sobě záležet a i v řeči bejt 

vybíravej a vopatrnej, aby jeden něco neblaf a taky 

né, aby z něj byl cejtit tabák nebo dokonce rum, jak 

z kořalečníka.

To tedy né! Když jdu do purku, tak to si ani haprťáčka 

nedám, jen abych si byl jistej. A taky Vám nyjčkonc 

musím povědět, že to tak musí být kvůli reklamě.

To máte tak: Jak přijdu do toho císařského zámku 

nabízet osobně, jak říkám, osobně jeho veličenstvu 

Franz Josefovi ty klobouky, vždycinky se tam taky 

přitrefím s jeho nejmilostivější císařovnou Alžbě-

tou a ta mně vždycky hned radostně vítá: „Á, pan 

Keist z Etynku je zase tady““ a hned je plná řečí ke 

mně a hnedkyns mě taky kostýruje a člověk přece 

taky musí poděkovat a něco prohodit už kvůli tomu 

renomé. To mě přece znáte, že jsem nezaostal nikdá 

v řeči tumpachovej. No, zeptám se ze slušnosti jak 

slouží zdravíčko a na dětičky, jak se mají k světu a tak 

ve chviličce se pěkně rozpovídáme. Představte si, že 

jednou si mně stěžoval císař taky na tydlenc regmá 

a já jsem mu poradil, aby se mazal puškvorcovou 

kořalkou a sice, aby se namazal jak se patří, aby to 

mělo oučinek. Já vždycky každému dobře radím, 

nemusí to bejt císař pán.

Pak jsme votočili řeč na jídlo, jaký děláme v Čechách, 

musel jsem pak vzpomínat na recepisy, když císa-

řovna Alžběta nedala jinou a chtěla mermomocí 

vědět jak se teda dělá ten „hubnej Kuba s masnou 

hubou“. Upozorňoval jsem jí, že „hubnej Kuba“ dělá 

„pauchlufty“, ale nedala si říct,  musel jsem jí ten 

recept vypovědít.

Toť víte, ale člověk se při kšeftě nemůže zabejvat jen 

planejma řečma, i když je to s císařskou rodinou, a 

abych se teda nezdržoval, vyndal jsem klobouky, 

vopruboval je na Franz Josefovi jak mu padnou a 

zvláště ten „jegrhút“ ten mu pasoval jedna radost. 

Však mně ho Franz zaplatil dvakrát a Alžběta, když 

jsme se loučili, slze měla ve vočích chudinka div 

neplakala, to vona mě má tak ráda, nebo to měla 

vod toho, jak mně krájela na cestu extra svačinku 

„presbuřt s cibulí“ a tak pořád nevím, jestli to nebylo 

z tý nějaký náklonnosti ke mně, ale vždycky mě měla 

ráda a při loučení vždy říkávala: „A pane Keist, přijďte 

k nám zase brzo na návštěvu až zavítáte do Vídně.“

No toť víte s potentátama se musí mluvit a to hned 

tak každý nedovede, ale já jsem světový člověk, dyť 

jsem byl až v Mexiku za velkou louží. 

Jó, lidičky, já bych Vám toho mohl povídat …..

Povídky z Nové Včelnice, Eduard Keist 

Prázdniny, třeba neměly ani letos počasí příjemné, při-

vedly do našeho místa slušný počet hostů. Byly zpříjem-

něny, aspoň po večerech, divadlem společnosti Kovaří-

kové, která tu hostovala tři týdny a dobře se jí dařilo. Její 

výkony se obecenstvu líbily.

Husova oslava vykonána v předvečer svátku 5. červen-

ce lampiónovým průvodem městem k Husově hranici, 

kdež o významu těchto oslav promluvil Frant. Šesták, 

řídící učitel z Hojovic

3. července řídící učitel František Hlava pádem z kola utr-

pěl úraz zlomení lýtkové a holenní kosti levé nohy.

Dnem 1. září byl na vlastní žádost propuštěn ze školní 

služby na trvalý odpočinek dosáhnuv 60. roku věku a 

vyslouživ 40. let. Najal si byt v Nádražní ulici u Václava 

Šmola. Zatímním řídícím učitelem ustanoven A. Dvořák.

Začátkem prázdnin živnostenská škola pokračova-

cí uspořádala výstavu dílenských prací učňovských 

– v místnostech měšťanské školy. Vystavovatelů bylo 49. 

Práce byly předmětem pozornosti četných návštěvní-

ků a byly odborníky posouzeny velmi příznivě. I. cenu 

obdrželo 15 učňů a 3 učednice, II. cenu 10 učňů – 2 

žáci a 1 žákyně, za odměnu pěkných prací byli vyslá-

ni do Prahy se správcem školy, aby si prohlédli zem-

skou výstavu dílenských prací,  pořádanou ústavem 

pro zvelebování živností v Praze. Na tuto výstavu bylo 

odesláno 25 výrobků našich učňů a byly i tam dobře 

oceněny. Předsedou výstavního výboru zdejšího byl 

Václav Klem, kolář.

Dne 16. srpna ve 2 hod. v noci vypukl požár ve Včelni-

ci u Hronů, když mladí manželé trávili čas na návštěvě 

u příbuzných v Babíně. Doma zůstali staří výměnkáři. 

Požár u nás byl pozdě zpozorován, takže dostavil se 

k hašení sbor hasičský z Jarošova dříve než z Nového 

Etynku a z toho vznikly novinářské  útoky i obhajoby a 

roztrpčení v hasičském sboru. Příčina požáru není zná-

ma, škoda z většiny kryta pojištěním.

Dne 22. července v obci Štítném bylo oslaveno 600. 

výročí smrti Tomáše ze Štítného. Z naší obce na slav-

nost tuto se vypravili krojovaní Sokolové, hasiči, a cyk-

listi s mnoha zdejšími občany a rodinami. 

Zajímavostí v tomto období (od 8. do 11. července) 

byly 4 pohřby denně po sobě následující. 

Dne 19. července nastoupil místo přednosty úřadu 

poštmistr Tomáš Matějka, narozený r. 1898 v Prostém 

na Moravě. Po absolvování měšťanské školy v Počát-

kách a dvoutřídní obchodní školy v Jindřichově Hradci 

byl od r. 1920 do 1926 v praxi u poštovní spořitelny v 

Praze, do r. 1928 u pošty v Protivíně, konečně poštmis-

trem v Horním Dvořišti do 

19. července t. r. Na podzim 

podnikl stavbu  rodinného 

domku vedle domku Poláš-

kova.

Žně letošního roku pro deštivé počasí byly 

obtížné. Kdo nevystihl vhodnou chvíli na 

odvezení obilí, shledal brzy  vzrůst zrna v 

klasech, zejména u ovsů.

Úroda byla hojná na polích, třebaže 

nespokojenci našli krátkou slámu nebo malý klas. Pro 

množství sněhu na jaře mnohé ozimy vyhynuly, ztráta 

tato byla nahrazena novým osivem bohatě. Brambo-

rů se urodilo mnoho a veliké, ranné druhy v mokrých 

polohách hnily. Metrický cent se prodával až za 25 Kč.

Ovoce se urodilo hojně, bylo však mnoho červivého. 

Jablka prodávána po 1.50 - 2.50 Kč za kg, hrušky od 1.50 

– 3 Kč za 1kg.

Cena dobytka poklesla, prodával se 1 kg živé váhy 

hovězího od 3 do 5 Kč, ale prodej masa toho byl stále 

nad 10 Kč, rovněž vepřové ( až 15 Kč ). Husy byly od 25 

Kč, zajíc 6 Kč za 1kg, ryby 12.50 Kč za 1 kg. 1kg chleba 2 

Kč, 1kg pšeničné mouky 2.80-3 Kč.

Podzim byl deštivý a studený, málo dní v prvé polo-

vině října bylo jasných. Noci byly hned začátkem října 

mrazivé. První sníh se objevil 18. října.

Dne 13. října skončil život dobrovolnou smrtí - utope-

ním v Hanzlově rybníčku u Štítné Hynek Kalkus, cuk-

rář. Příčinou smrti byla trudnomyslnost z nervového 

ochuravění. Byl stár 64 let. Dobře situovaný živnostník 

byl činným v organizaci živnostensko - obchodní   stře-

dostavovské. Pro svou mírnou povahu a vlídné jednání 

požíval vážnosti a úcty všeho občanstva. Byl i členem 

zastupitelstva obce a v jednom období i starostou. 

Byl bezdětný a při každé příležitosti projevoval lásku k 

dětem ,,sladkými dary“. Ve společenském životě vždy 

se projevoval taktně a byl dobrým příslušníkem sokol-

ským a podporovatelem národních institucí. Čest jeho 

památce!

Místní osvětová komise pořádala oslavu 28. října veřej-

ným projevem u pomníku ,,Obětem války“ s proslovem 

učitele Palaty a recitacemi žáků z obecné a měšťanské 

školy. Nevlídné počasí pokazilo další program, který 

se musel omeziti na školní slavnosti a byl ukončen 

slavnostním večerem v sále ,,u Kejstů “ jehož recitační, 

zpěvní a dramatický program obstarala svými silami 

měšťanská škola.

Přes nevlídnou povětrnost, ráz dne byl sváteční, obcho-

Kronika Augustina Dvořáka - 1931
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dy uzavřeny a hojné prapory zdobily řady domů.

V této době hostovala tu středočeská divadelní spo-

lečnost operetního ředitele Havlíčka. Je pochopitelné, 

že neměla tu na růžích ustláno po nedávném úspěchu 

společnosti Kováříkové  hlavně proto, že bylo vstupné 

příliš vysoké (1 místo 7 Kč) i také proto, že se v továr-

nách pracovalo denně do 9 hod. večer. Členové spo-

lečnosti  hráli pěkně, jejich vystupování na veřejnosti 

bylo slušné. Vlastní ,,jazz-band“ této společnosti měl 

výborného klavíristu a zručného bubeníka. Po všech 

zábavách chýlil se rok ke konci při mírném zimním 

počasí do vánoc, které vystřídáno bylo oblevou, která 

trvala do konce roku.

Občanský život v obci byl celkem chudý na vzrušují-

cí dojmy, jednotvárný, protkaný starostmi v uhájení 

živobytí v poměrech výdělečných dost proměnlivých, 

neboť zaměstnavatelé vylučovali dělnictvo po  skupi-

nách z práce třeba dočasně, přece s citelnými důsled-

ky. Práce v pletárnách byla živější, protože sportovní 

a zimní potřeby měly svou dobu - odbyt však nebyl 

tak značný jako v předešlých letech, ač zima se hlásila 

brzy a s náležitou silou. Všeobecná krise hospodářská 

zasáhla i u nás podniky výrobní a byla i v obchodních 

podnicích citelná, ač ne v té míře jako v krajích vyslove-

ně průmyslových. 

Ceny životních potřeb se nesnížily tak, aby se mluvilo 

o láci a bylo-li co po dobré sklizni poněkud levnější, 

s nastávající zimou zase stouplo. Potraviny se držely 

Suroviny:

30 dkg pol. mouky

1 Hera

1 tvaroh

náplň: džem, mák, tvaroh…

na obalování: moučkový cukr, vanilkový 

cukr

Z mouky, hery a tvaro-

hu vypracujeme vláčné 

těsto a necháme chvíli 

odpočinout v lednici. 

Poté těsto rozválíme a 

vykrajujeme rádýlkem 

pravidelné čtverce, ty 

naplníme džemem 

(nebo jinou náplní), 

přeložíme na půl tak, 

že vzniknou plněné 

trojhránky. Trojhrán-

ky položíme na plech 

s pečícím papírem a 

dáme upéct. Ještě horké 

obalujeme v moučkovém 

cukru smíchaným s vanilko-

vým cukrem. 

Dobré, rychlé, jednoduché…

Tvarohové trojhránky

Výsledkový sportovní servis

FOTBAL

1.3.2008 fi nále turnaje „O rumový pohár“

AEROBIC

Lomnice – Nová Včelnice 1:4 (Bednář 3, Blažek)

Vypadá to, že fotbalistům Nové Včelnice se začíná 

blýskat na lepší časy. Po dobu šesti týdnů bojovali na 

umělé trávě v Jindřichově Hradci, kde byl pořádán 

první ročník zimního fotbalového turnaje O rumový 

pohár. Nová Včelnice v průběhu turnaje ani jednou 

neprohrála a body ztratila pouze dvěma remízami. 

Ve fi nále pak fotbalisté Včelnice porazili Lomnici jed-

noznačným výsledkem a právem se tak stali vítězi 

celého klání. Odměnou jim byl pohár plný rumového 

opojení.

Blahopřejeme!!!

Naše děvčata z dětského aerobiku měla opět možnost se „ukázat“. 

Tentokráte vystupovala na maturitním plese v Jindřichově Hradci v 

sále na Střelnici. Zásluhu na dobrém výkonu mají nejen sama děvčata, 

ale tentokráte hlavně Lenka Cichrová, která s nimi celou sestavu secvi-

čila. Z vystoupení přinášíme malé ohlédnutí.
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Pozvánka 
na zábavu SRPŠ

29. 3. 2008 od 19:00 hodin   

V Resutaraci U Žida

Chybět nebude ani bohatá tombola

Vstupné: 50,- Kč + 20,-Kč místenka

Hrají: děti pod vedením Míry Košlera 

Skupina Eminence

ve 21:00 bude překvapení žáků ZŠ

Těšíme se na všechny rodiče a přátele Základní 

a mateřské školy Nové Včelnici

Předprodej vstupenek 

na tel: sl. L. Jakešová - 777 791 294

HOKEJBAL

24.2.  Tábor – Dranreb NV 2:2 (Hembera M. 2)

2.3.  Dranreb NV – Písek 6:2 (Slanina 2, Štěpán, Lukš, 

 Lankammer, Hembera M.)

9.3.  Blatná – Dranreb NV 2:3 (Kulík, Hembera M., 

 Schovanec)

16.3.  Dranreb NV – Suchdol nad L. 8:2 (Slanina 5, 

 Hembera M., Hembera P., Landkammer)

VOLEJBAL

15.2.  Č. Velenice – NV 0:3 (-17,-10,-23) 

22.2. Swietelsky – NV 0:3 (-11,-20,-23)

7.3.  NV – Dačice 3:0 (23,19,18)

14.3.  NV – TEXI 3:0 (23,20,21) STOLNÍ TENIS

So 26.1.2008 S.Ústí B - N. Včelnice A 9:6 (33 : 31) 

Ne 27.1.2008 Soběslav B - N. Včelnice A 7:9 (33 : 35)

So 9.2.2008 N. Včelnice A - Třeboň C 9:2 (28 : 11) 

Ne 10.2.2008 N. Včelnice A - Borovany A 9:3 (32 : 19)

So 23.2.2008 N. Včelnice A - So Studená B 9:6 (36 : 24) 

Ne 24.2.2008  N. Včelnice A - So Lodhéřov B 8:9 (38 : 38)

So 8.3.2008 Č.Velenice A - N. Včelnice A 5:9 (29 : 32)

Ne 9.3.2008 Třeboň B - N. Včelnice A 7:9 (31 : 33)

Po 20. kole je Včelnice ve vedení!!!!!

ATLETIKA

Sportovec roku  2007  Jindřichohradecka
V třeboňském kulturním stánku  ROHÁČ bilan-

covali 6. března uplynulý rok 2007 sportovci  z 

celého okresu Jindřichův Hradec. Šlo o slavnost-

ní vyhodnocení ankety Sportovec roku 2007 

Jinřichohradecka, kterou po roce opět vyhlásilo 

Okresní sdružení  ČSTV.

I v letošním roce byla anketa rozdělena do tří 

kategorií:  jednotlivci – dospělí, jednotlivci do 15 

let, družstva bez věkového omezení. Navrhovat 

sportovce bylo umožněno všem TJ v okrese. 

Konečné výsledky vzešly z hlasování odborné 

komise, kterou sestavilo OS ČSTV.

A jak to dopadlo ?

Mezi dospělými sportovci obhájila loňské  prven-

ství  Pavla Matyášová – biatlonistka, reprezentant-

ka ČR ze Starého Města pod Landštejnem, Martin 

Rus z Jindřichova Hradce – trojnásobný přeborník ČR v 

plavání byl stejně jako loni první mezi mladými a kate-

gorii družstev vyhrály interligové házenkářky  TJ Házená 

J.Hradec.

Do pořadí na předních místech výrazně promluvili i 

novovčelničtí sportovci – přesněji řečeno  mladé atletky .

Na druhou příčku mezi mladými se prosadila Monika 

Brusová, členka reprezentačního družstva atletek ČR do 

15 let.

Odborná komise ocenila její medailová umístění na 

MČR žactva 2007 ( 200 m přek., 300 m) i její tři velmi 

úspěšné starty v reprezentaci.

V hodnocení družstev se v anketě překvapivě, ale po 

zásluze umístilo na čtvrtém místě z 24 nominovaných 

družstvo dorostenek  AO TJ Nová Včelnice  - fi nalistek 

Město Nová Včelnice a Římskokatolická  
farnost Nová Včelnice Vás zvou na 

Jarní koncert
Daniela Demuthová - mezzosoprán

Vladimír Jelínek - varhany

Sobota 29. března 2008 v 17. 00 hodin 
v kostele Nanebevzetí Panny Marie 

v Nové Včelnici

Vstupné: 50,- Kč
Předprodej vstupenek :

Městská knihovna Nová Včelnice,  
tel. 384371334

Městský úřad  Nová Včelnice, 
pí. Štěpánová, tel.384371322

Pozvánka
Svaz postižených civilizačními chorobami v ČR, o.s. Základ-

ní organizace Nová Včelnice Vás srdečně zve na besedu 

pana Jindřicha Kabeše, ředitele pekáren DK Open Jindři-

chův Hradec, který nás seznámí s výrobou jejich výrobků, 

pečiva a cukrářských výrobků pro různé příležitosti (osla-

vy, svátky), s ochutnávkou. Beseda  se uskuteční v úterý 

8. dubna 2008 od 16 hodin v klubovně  hasičů. Zveme 

občany Nové Včelnice a okolí.                                     Výbor SPCCH

Pozvánka 

Jarní ples Soningu 
Soning Vás zve na XII. reprezentační ples, který se koná v 

pátek 25. dubna 2008 v kulturním domě v Horní Radou-

ni. K tanci hraje hudební skupina MIX. Hosty večera jsou 

MAXIM TURBULENC a skupina MEMPHIS (ABBA SHOW)

Aktraktivní tombola. Začátek ve 20. 00 hodin. Vstupné 

180,- Kč. Odjezd autobusu od kostela v Nové Včelnici v 

19.00 hodin. Informace a předprodej vstupenek u p. V. 

Machoně v areálu závodu SONIT v Okrouhlé Radouni 

od 7. 4. 2008.

loňského  MČR družstev.

Děvčata po vítězství v KP přesvědčivě vyhrála i semifi -

nale MČR a ve fi nalovém klání byla lepší jenom doroste-

necká družstva z Vítkovic, Pardubic, Jablonce a Kladna.

Odborná komise tyto skutečnosti posoudila a 

novovčelnickému družstvu dala přednost před takový-

mi družstvy jako jsou hokejisté Vajgaru JH, ligoví basket-

balisté či divizní fotbalisté z Třeboně.

Pro pořádek členky úspěšného družstva :

Naďa Zikmundová, Lucie Krištanová, Hana Juřičková, 

Klára Matzkeová, Bára Marešová, Jitka Mrázková, Mar-

kéta Říhová, Petra Šoterová, Veronika Vasičková, Barbo-

ra Zavadilová, Monika Brusová, Radka Juřičková, Jana 

Řežábková, Hana Houdková, Šárka Valešová  a čtyři 

hostující závodnice.

Rádi konstatujeme, že na vyhlášení ankety se kromě 

dvacítky podniků a organizací z celého okresu podílely i 

subjekty z našeho města :  Soning a.s. Okr.Radouň, Tebo 

a.s. N.Včelnice a Sport.centrum  ATHÉNA.                  - ek -
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Kulturní přehled

  Nová Včelnice

Městská knihovna

9. dubna 2008 – výlet do Prahy – SUK 2007 – vyhlášení 

nejlepší knihy

Celý měsíc – výstava – „Cestujeme po Evropě – Lucem-

bursko“

Celý měsíc – vědomostní test – „Cestujeme po Evropě 

– Lucembursko“

Celý měsíc – vědomostní test – „Česko čte Čapka – pohád-

ka třetí“

Celý měsíc – vědomostní test – „Soutěž na měsíc duben“

Klubovna Sboru dobrovolných hasičů

8. dubna 2008 od 16 hodin - Beseda pana Jindřicha 

Kabeše, ředitele pekáren DK Open Jindřichův Hradec, 

který nás seznámí s výrobou jejich výrobků, pečiva a 

cukrářských výrobků pro  různé příležitosti (oslavy, 

svátky), s ochutnávkou - pořádá Svaz postižených civili-

začními chorobami v ČR, o.s. Základní organizace Nová 

Včelnice

  Kamenice nad Lipou

Kino Kamenice nad Lipou

Sobota 5.  dubna ve 20 hodin - Svatba na bitevním poli

Sobota 12.dubna  ve 20 hodin - Na vlastní nebezpečí

Sobota 19. dubna ve 20 hodin - Lovci pokladů – Kniha 

tajemství

Sobota 26. dubna ve 20 hodin - Ratatouille 

Kulturní dům

Sobota 12. dubna v 17 hodin - Varhaní koncert -  Joan 

DeVee Dixon

Úterý 22. dubna v 16.30 hodin - Seniorpárty

Čtvrtek 23. dubna v 17 hodin - Cvičení paměti v praxi 

- přednáška Jany Vejsadové

Středa 30. dubna v 19.30 hodin – Čarodějnice - pálení 

čarodějnic na koupališti za hudebního doprovodu sku-

piny Nonet

Muzeum

8. 3. – 20. 4. - OSUDY ZAPOMENUTÉHO RODÁKA (výtvar-

ník Ferdinand Šimků)

  Jindřichův Hradec

Kino Střelnice

1.Úterý 17.30, 20.00 - ŠŤASTNÉ  MÍLE

2. Středa jen 20.00, 3. Čtvrtek 17.30, 20.00, 4. Pátek          

jen 17.30, 5. Sobota jen 17.30, 6. Neděle jen 17.30 

- NEJKRÁSNĚJŠÍ   HÁDANKA

4. Pátek jen 20.00, 5. Sobota jen 20.00, 6. Neděle jen    

20.00 - NA  VLASTNÍ NEBEZPEČÍ

8. Úterý 17.30, 20.00, 9. Středa 17.30, 20.00 - LET’S   

DANCE  2    

10. Čtvrtek 17.00, 20.00, 11. Pátek 17.00, 20.00 - LOVCI  

POKLADŮ : KNIHA TAJEMSTVÍ

12. Sobota jen 17.30, 13. Neděle jen 17.30 - OBČAN  

HAVEL

12. Sobota jen 20.00, 13. Neděle jen 20.00 - SOUKRO-

MÁ   VÁLKA  PANA  WILSONA

15. Úterý 17.00, 20.00 - IMPORT /  EXPORT

16.Středa jen 17.30, 17. Čtvrtek  jen 17.30 - ASTERIX  A  

OLYMPIJSKÉ   HRY

16. Středa jen 20.00, 17. Čtvrtek  jen 20.00 - RAMBO : 

DO  PEKLA  A  ZPĚT

18. Pátek 17.00, 20.00 - TAHLE  ZEMĚ  NENÍ  PRO  STARÝ

19. Sobota 17.30, 20.00, 20. Neděle 17.30, 20.00 - 10.000  

př. n. l.

22. Úterý 17.30, 20.00, 23. Středa 17.30, 20.00 - NOC  

PATŘÍ  NÁM

24. Čtvrtek 17.30, 20.00 - OKO

25. Pátek 17.30, 20.00, 26. Sobota 17.30, 20.00, 27. Nedě-

le 17.30, 20.00 - O  RODIČÍCH  A  DĚTECH 

29. Úterý 17.30, 20.00, 30. Středa 17.30, 20.00 - VLAK  

DO  YUMI

1.5.  Čtvrtek 17.30, 20.00, 2.5.  Pátek 17.30, 20.00 - NEŽ  

ĎÁBEL  ZJISTÍ , ŽE  SEŠ  MRTVEJ 

PŘEDSTAVENÍ   PRO   DĚTI

6. Neděle 15.00 - CIRKUS  HURVÍNEK

13. Neděle 15.00 - DÁŠENKA  II.

20. Neděle 15.00 - DOBRODRUŽSTVÍ   NA  PASECE   II.

27. Neděle 15.00 - KAMARÁT  KRTEČEK

Kulturní akce v KD Střelnice

Úterý 1.4. 19.30 - GRAN  DUETTO  CONCERTANTE - 

Kaple sv. Maří  Magdaleny

Čtvrtek 10.4. 18.30 - KONCERT – SPOLEČNÁ   VĚC - 

Kaple sv. Maří  Magdaleny 

Čtvrtek 10.4. 19.37 - VÁCLAV  KOUBEK – harmonika 

- DADA Club Kasper

Neděle 13.4. 17.00 - SENIOR   KLUB - KD Střelnice

Pondělí 14.4. 19.00 - PŘEDNÁŠKA  Prof. Rudolfa Pro-

kopa - Konferenční sál muzea

Úterý 15.4. 19.30 - EXOTIKA  V  ŘÍŠI   DIVŮ - Kaple sv. 

Maří Magdaleny

Pondělí   21.4.  19.00 - J.K.Tyl - STRAKONICKÝ  DUDÁK 

- KD Střelnice

Městská knihovna Nová Včelnice

vyhlašuje v rámci projektu Kde končí svět? 2008

literární soutěž

„Cesta tam a zase zpátky“ 
aneb 

psaní bez pohádky
Podmínky: využití jakéhokoliv literárního žánru kro-

mě pohádky na téma „Cesta tam a zase zpátky“

Věk: neomezen

Své práce odevzdávejte do 30. dubna 2008 v knihov-

ně. Doporučený rozsah literárních příspěvků jsou tři 

strany A4. Předávané práce musí být označena jmé-

nem soutěžícího a věkem.

Vyhodnocení a předání odměn proběhne v červnu 

2008. Všechny práce vyjdou knižně.

Řádková inzerce
TEBO, a.s. Nová Včelnice levně prodá funkční kopírky, 

faxy, lednice. Informace: D. Prokešová, tel. 384358250. 

Zn. Cena dohodou.

Prodám hezký, světlý byt v Nové Včelnici u Teba. Balkon, 

2 sklepy, bez výtahu, 1. patro, 60m2. Cena dohodou. Tel. 

777 567 771.

Pronajmeme byt, částečně zařízený 3 + 1 na sídlišti u 

Teba. Tel: 606 755 516

Prodám piano Scholze cca 60 až 70 let staré, černé, vel-

mi zachovalé. Tel: 606 755 516

Pronajmu byt 2 + kk, 2. patro s balkonem v Nové Včelni-

ci Na Hliněnce. Tel. 722 800 814.

Prodám byt 3 + 1 v paneláku na sídlišti Na Hliněnce v 

Nové Včelnici. Cena dohodou. Tel. 607 848 817.

Pronajmu byt 1+1 na sídlišti Na Hliněnce v Nové Včelni-

ci. tel. 605 182 238.

OZNÁMENÍ
V sobotu 29. března 2008 bude knihovna uzavřena 

z důvodů pořádání akce Noc s Andersenem.

Pozvánka 
Ve čtvrtek 14. dubna 2008 proběhne v 18.30 hodin 

v kapli sv. Máří Magdalény v Jindřichově Hradci kon-

cert Tomáše Pfeiff era. Tomáš Pfeiff er rozezní Vod-

nářský zvon. Posluchači se mohou zaposlouchat do 

alikvotních tónů, které nejen rezonují s naší duchov-

ní podstatou, ale léčí i naše tělo.

Koupím staré pivní 
lahve s nápisy. 
Tel.: 776 021 896
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Magna Cartech v Českých Velenicích je součástí nadnárodního koncernu 

Magna International Inc, který je jedním z největších dodavatelů dílů pro 

automobilový průmysl celosvětově.

Magna Cartech, dodavatel a výrobce kovových dílů – výlisků a svařenců 

pro automobilový průmysl, hledá pracovníky na pozice

seřizovač strojů a zařízení,

nástrojař, obráběč kovů, zámečník 

a manipulant

POŽADUJEME:

• SOU strojního zaměření

NABÍZÍME:

• Perspektivní a dlouhodobou práci v expandující a ekonomicky silné 

 společnosti

• Velmi dobré mzdové ohodnocení, výkonnostní prémie, 2x ročně bonus, 

 týden dovolené navíc

• Možnost dalšího vzdělávání a profesního růstu

• Příspěvky na dojíždění, na ubytování.

Přijďte se k nám podívat!

Telefon 384 753 279, 384 753 235, e-mail: ivos.bazal@magnacartech.com

Magna Cartech, spol. s r. o., Hospodářský park 600,

378 10 České Velenice

V květnu letošního roku si připomeneme 63. výročí 

ukončení II. světové války.

Čelní strana novovčelnického pomníku je věnována 

jejím obětem. Vybavuji si jména na něm uvedená a 

vzpomínám na vyprávění rodičů a dalších pamět-

níků této doby. Kromě nich byli i další, kteří rovněž 

v dobách nejtěžších nasazovali život, aby pomohli 

osvobodit naši republiku. Jedním z nich byl pan učitel 

Josef Greif, kterému bych ráda věnovala tuto vzpo-

mínku.

Josef Greif nastoupil učitelské místo v tehdejším 

Novém Etynku v roce 1930 a s výjimkou let 1937 

– 1939, kdy vyučoval na čs. menšinové škole v Jugo-

slávii (Záhřeb, Lublaň) zde působil do září 1945.

Do protifašistického odboje se zapojil již v roce 1940. 

Spolu s ředitelem měšťanské školy Štěpánem Poláš-

kem, dentistou Karlem Krásným, radiomechanikem 

Janem Fialou a dělníkem Gustavem Uchytilem byli 

těmi, jejichž činnost je imponující:

- Byli ve spojení s organizacemi ilegálního hnutí v 

Praze.

- Organizovali sbírky na pomoc rodině Jana Kolma-

na, poručíka čs. armády, popraveného za heydrichiá-

dy v roce 1942.

- Podíleli se na ukrývání osob sledovaných gesta-

pem.

- Rozšiřovali zprávy (Londýn, Moskva) odposlouchá-

vané na krátkovlnné stanici zhotovené Janem Fialou.

- Spolupracovali s ruskými parašutisty-partyzány a 

pomáhali je zásobovat.

Josef Greif byl od 5. května 1945 do září téhož roku 

předsedou revolučního MNV v Novém Etynku. Činně 

se účastnil rovněž odzbrojování projíždějících oddílů 

německých vojsk.

Za svoji činnost obdržel po válce mnohá čestná uzná-

ní. Uvádím některá z nich:

- Osvědčení č. 1027 z května 1945 udělené Svazem 

partyzánských oddílů ZA PRAHU: Občan Josef Greif 

bojoval hrdinně proti hitlerovské okupaci za svobo-

du českého národa. Podepsáni jsou velitel I. I. Ivanov, 

náčelník štábu J. O. Hill a komisař poručík Ing. Nezval.

- Revoluční krajský národní výbor v Táboře udě-

lil J. Greifovi v květnu 1945 medaili „Silou Žižkovou“ 

za vynikající účast v jihočeském odboji a zásluhy o 

obnovení čs. samostatnosti.

- Pochvalné uznání Okresního národního výboru v 

Kamenici nad Lipou: Děkujeme občanu Greifovi, čle-

nu partyzánského oddílu ZA PRAHU za jeho chrabré 

chování v boji proti okupantům a za zásluhy při osvo-

bození České republiky. Následně udělena pamětní 

medaile.

- Významným je nesporně uznání minstra národ-

ní obrany generála Ludvíka Svobody. Je datováno 

10. 12. 1947 a je osobně podepsáno: Ministr národ-

ní obrany vyslovuje Vám za záslužnou spoluúčast a 

podporu partyzánského hnutí směřujícího k osvobo-

zení Republiky Československé svůj dík a uznání.

Hezký je blahopřejný pozdrav Tělocvičné jednoty 

SOKOL Nový Etynk z valné hromady z ledna 1947  bra-

tru Josefu Greifovi, řediteli měšťanské školy v Kadani: 

Děkujeme Ti jménem našich sokolských příslušní-

ků za to, žes svými záslužnými činy proslavil jméno 

sokolské a jméno své jednoty. Tvoje čest je ctí celého 

našeho sokolského bratrstva.

Děkuji paní MUDr. Aleně Zemanové-Greifové za 

poskytnutí dávných dokumentů.

Pan učitel Josef Greif, čestný a statečný člověk, byl 

předsedou Revolučního MNV v Novém Etynku do 

září 1945. Poté pomáhal při obnově pohraničí, což 

tehdy nebylo jednoduché ani snadné. Několik let byl 

ředitelem měšťanské školy v Kadani. Po přeložení do 

Prahy se zde spolu s manželkou Annou plně věno-

vali svému životnímu povolání učitelů. Oba již nežijí. 

Jejich popel je uložen na malebném hřbitově Brádlo 

v Kamenici nad Lipou.

A. Lněničková 

Vzpomínka

Zástupci Městského úřadu z Nové Včelnice pan 

starosta Jaroslav Hřebík a matrikářka Hana Škvorová 

poblahopřáli panu Josefu Ďupalovi k jeho význam-

nému jubileu 95. narozeninám. Na fotografi i je zle-

va Hana Škvorová, Josef Ďupal a Jiřina Ďupalová.
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zateplovací systémy - fasády
kompletní novostavby - rekonstrukce
zednické a okladačské práce
renovace a vybavení koupelen
půdní vestavby a přístavby - sádrokarton
... a další stavební práce na zkázku

ZEDNICTVÍ
Zdeněk Jelínek
tel. 723 032 101

e-mail: zdenekjelinek@centrum.cz

Zemědělské družstvo

Nová Včelnice

PŘIJME 

do trvalého pracovního 

poměru 

OŠETŘOVATELE 

DOJNIC
Jedná se o práci ve dvou-

směnném provozu

Nástup možný 1. 4. 2008 

Informace podá p. Kazda, 

tel. 602 977 858
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Prodejna POTRAVIN
Na Hliněnce 479, Nová Včelnice

Těšíme se na Vaši navštěvu!             FLOP JE VAŠE JISTOTA!

PRODEJNÍ DOBA:
Po-Pa: 6.30 - 18.00, So: 7.00 - 12.00

NEDĚLNÍ PRODEJ:
8.00 - 11.00

Možnost placení stravenkami nebo platební kartou.

Uzená rolovaná plec 1 kg .............................. 89,-

Poličan a Paprikáš 1 kg ............................. 129.90

Párky silné 1 kg .................................................. 45,-

Gothajský salám 1 kg ...................................... 49,-

Loupací párky 1 kg ........................................... 49,-

Eidam 30% 100g ............................................15.90

Máslo stolní 250g ..........................................22.90

Trvanlivé mléko polotučné 1l ...................14.90

Smetanito tripak 3x150g + dárek ............79.90

Dobrá máma krémová 120g.......................  5.90

Hranolky Nowaco 450g ................................  9.90

Kuřecí čtvrtky mr. 1 kg .................................49.90

Špičky makové,tvarohové 210g ...............16.90

Míša tvaroh .......................................................129,-

Káva Jihlavanka standard inst. 200g.......66.90

Sirup zahradní směs 0.7l .............................16.90

Siesta XXL méčná a oříšková ......................  5.50

Milky Way Minute 39g ..................................  7.90

Horalky 50g ......................................................  5.90

Pigi černý čaj 37.5g ...................................... 11.90

Víno Lambrusko červené a bílé ................39.90

Cukr krystal 1 kg ............................................19.90

Hanácká kyselka 1.5l ochucená ............... 11.50

KV broskev ........................................................  8.90

Májka AL 48g....................................................  5.90

Ceres soft 450g ...............................................25.90

Perla máslová 500g .......................................24.90

Okurky Hamé 6-9cm 720 ml ......................17.90

V letákové akci od 1. 4. do 20. 4. 2008 mimo jiné nabízíme: 

Produkt 148x105.indd 1 10.1.2008 14:06:41
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Allianz - stojíme p i Vás

Ing. Pavel Šíma
pojiš ovací poradce Allianz pojiš ovny, a. s.

si Vás dovoluje pozvat do své 

pojiš ovací kancelá e
Riegerova 177, Nová V elnice

Nabízíme Vám:
 Pojišt ní osob
 Penzijní p ipojišt ní
 Komplexní autopojišt ní
 Pojišt ní majetku ob an
 Cestovní pojišt ní
 Pojišt ní podnikatel
 Pojišt ní pr myslu
 Stavební spo ení

Provozní doba:
PO, T 17.00 – 19.00, ÚT 9.00 – 19.00,

(po telefonické domluv  kdykoliv)
Telefon: 384 395 555, 606 601 701

E-mail: pavel.sima@zastupci-allianz.cz

T šíme se na Vaši návšt vu.


